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Protokół nr XLIV/2021  
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 28 października 2021 roku  
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto, 
- Janusz Frysiak – Z-ca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Marcin Janiak – radca prawny, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Rozwoju, 
- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Maria Szumigalska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Mieście, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Starym Mieście, 
- Elżbieta Perkowska – inspektor UG Stare Miasto, 
- Małgorzata Janke – inspektor UG Stare Miasto, 
- Radosław Kaczmarek – inspektor UG Stare Miasto, 
- Ilona Nowak – inspektor UG Stare Miasto, 
-    Mateusz Staciwa – podinspektor UG Stare Miasto. 
   (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 

 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Otwieram XLIV sesję Rady Gminy Stare Miasto, 
którą zwołałam na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(tekst jednolity Dz. U. z 2020 roku poz. 713 ze zmianami). Witam Wysoką Radę, Witam Wójta Gminy 
Stare Miasto – Pana Dariusza Puchałę, Wicewójta Gminy – Pana Janusza Frysiaka, Panią Sekretarz  
– Luizę Kędracką, Skarbnika Gminy – Panią Jolantę Sobczak. Witam radcę prawnego naszej gminy  
– Pana Marcina Janiaka, Witam Panie i Panów Sołtysów, kierowników poszczególnych jednostek, 
pracowników Urzędu Gminy.  

 

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad XLIV sesji Rady Gminy.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy  - Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Na 15 radnych obecnych jest 15, co zostało potwierdzone podpi-

sami na liście obecności. 

2. Przedstawienie porządku obrad XLIV sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Stare Miasto i jednostkom budżetowym Gminy, 
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• w sprawie niedochodzenia należności z tytułu rekompensaty o której mowa w art. 10 
ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 r. o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom  
w transakcjach handlowych, 

• w sprawie nadania nazwy drodze gminnej publicznej w m. Główiew, 

• w sprawie nadania nazwy drodze gminnej publicznej w m. Rumin, 

• w sprawie nadania nazwy drodze gminnej wewnętrznej w m. Żychlin, 

• w sprawie zaopiniowania propozycji ceny na 2022 rok za odzysk i unieszkodliwianie od-
padów z grupy 20…- odpady komunalne łącznie z frakcjami gromadzonymi selektywnie, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021. 
7. Sprawozdanie z realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2021r. 
8. Informacja o pozyskanych środkach pozabudżetowych na zadania realizowane przez Gminę  

Stare Miasto w 2021r. 
9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stare Miasto za rok szkolny 

2020/2021. 
10. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
11. Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
12. Zakończenie obrad XLIV sesji Rady Gminy. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do przedstawionego  

porządku obrad? Nie ma zgłoszeń, nie ma uwag. Przystępujemy do głosowania nad porządkiem XLIV 
sesji Rady Gminy Stare Miasto.  

 
„za”                           –    15 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

 „Za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Porządek obrad XLIV został przyjęty jednogło-
śnie.  

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Protokół został Państwu przesłany w trybie ustawowym, razem  
z materiałami sesyjnymi. Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do protokołu z XLIII sesji Rady Gminy? 
Nie ma uwag. Przystępujemy do głosowania.  

 
„za”                           –    15 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„Za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informację tę Państwo otrzymali razem z materiałami sesyjnymi. 
Jest ona również zamieszczona na stronie Gminy, a dokładnie na Biuletynie Informacji Publicznej. 
Jeżeli będą pytania dotyczące informacji międzysesyjnej, to bardzo proszę w punkcie 11. Sprawy bie-
żące, oświadczenia i informacje.   

 
Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu 
 
Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzyse-

syjnym. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – 5 października udział w obchodach dnia edukacji w Szkole Pod-
stawowej w Starym Mieście, 14 października udział w obchodach uroczystości związanej z dniem 
edukacji, była to uroczystość gminna. We wtorki dyżury w Biurze Rady i załatwianie spraw bieżących.  

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 

• w sprawie niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Stare Miasto i jednostkom budżetowym Gminy, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią inspektor Małgorza-
tę Janke.  

 
Pani Małgorzata Janke – Istotą uchwały jest niedochodzenie należności cywilnoprawnych, np. 

odsetek od nieterminowych wpłat, czynszów dzierżawnych, opłat za najem lokalu. W przypadku  
kiedy kwota należności głównej wraz z odsetkami nie przekracza 100,00 zł. Do opłat cywilnopraw-
nych nie zaliczamy należności podatkowych. Za wprowadzenie przedmiotowej regulacji przemawia 
fakt, że dochodzenie małych kwotowo należności może okazać się nieracjonalne w sytuacji, gdy kosz-
ty postępowania przekraczają dochodzone kwoty. Zmianie uległy wysokości kosztów sądowych, 
wzrosła kwota kosztów upomnienia czy wezwania do zapłaty, co powoduje że realny koszt docho-
dzenia należności również wzrósł. Podsumowując, windykacja małych kwot jest nieekonomiczna,  
z uwagi na koszt egzekucji przewyższający koszty należności. Mając powyższe na uwadze, podjęcie 
niniejszej uchwały jest zasadne.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Wszystkie uchwały i informacje były szczegóło-

wo omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji 26.10.2021r. Otwieram dyskusję nad treścią uchwa-
ły. Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń.  

 
Uchwała nr XLIV/281/2021 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 października 2021 roku w sprawie 
niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 
Stare Miasto i jednostkom budżetowym Gminy. § 1. Rada gminy podejmuje uchwałę w sprawie  
niedochodzenia należności cywilnoprawnych przypadających gminie i jednostkom budżetowym gmi-
ny, w przypadku należności, których kwota wraz z odsetkami nie przekracza 100 zł. § 2. Uchwała 
nie ma zastosowania do należności powstałych w związku z realizacją: 1) zadań z zakresu administra-
cji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami; 2) programów, projektów i zadań finansowanych 
z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych. 
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Stare Miasto oraz kierownikom jednostek  
organizacyjnych Gminy. § 4. Uchwała wchodzi w życie w ciągu 14 dni od dnia jej ogłoszenia 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. Proszę o oddanie głosu  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Paweł Kwieciński, Waldemar Lewandowski, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/281/2021 i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
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• w sprawie niedochodzenia należności z tytułu rekompensaty o której mowa w art. 10 
ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 r. o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom  
w transakcjach handlowych, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią inspektor Małgorza-

tę Janke.  
 

Pani Małgorzata Janke – Art. 10 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 r. o przeciwdziałaniu 
nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych, że rekompensata za koszt uzyskiwania  
należności przysługuje wierzycielowi  od dłużnika począwszy od dnia nabycia uprawnień do odsetek 
ustawowych za opóźnienie w transakcjach handlowych. Istotą uchwały jest niedochodzenie należno-
ści z tytułu rekompensaty w kwocie 40 euro, kiedy kwota rekompensaty jest równa świadczeniu  
pieniężnemu lub jest większa od tego świadczenia. Obciążanie dłużnika równowartością 40 euro  
w sytuacji niewielkiego zadłużenia jest zbyt rygorystyczne i nieracjonalne.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani inspektor. Otwieram dyskusję nad treścią uchwały. 

Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie ma zgłoszeń.  
 

Uchwała nr XLIV/282/2021 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 października 2021 roku w sprawie 
niedochodzenia należności z tytułu rekompensaty o której mowa w art. 10 ust. 1 ustawy z dnia  
8 marca 2013 r. o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych. 
§ 1. Postanawia się nie dochodzić należności przypadających Gminie Stare Miasto i jej jednostkom 
organizacyjnym wymienionym w art. 9 pkt 3, 4 i 13 ustawy o finansach publicznych z tytułu rekom-
pensaty, o której mowa w art. 10 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 r. o przeciwdziałaniu  
nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych, jeżeli kwota tej rekompensaty jest równa 
albo większa od wysokości świadczenia pieniężnego wynikającego z transakcji handlowej 
w rozumieniu wskazanej ustawy. § 2. 1. Uchwałę stosuje się do należności z tytułu rekompensaty 
przysługujących od transakcji handlowych: a) zawartych począwszy od dnia 1 stycznia 2021 r. 
b) zawartych przed dniem 1 stycznia 2021 r., jeżeli należność z tytułu rekompensaty stała się wyma-
galna po dniu 1 stycznia 2021 r. § 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Stare Miasto 
oraz kierownikom jednostek organizacyjnych Gminy. § 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni 
od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. Proszę o oddanie głosu  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Paweł Kwieciński, Waldemar Lewandowski, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/282/2021 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie nadania nazwy drodze gminnej publicznej w m. Główiew, 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Pana inspektora Radosła-

wa Kaczmarka. 
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Pan Radosław Kaczmarek – Dzień dobry Państwu. Niniejsza uchwała dotyczy nadania nazwy dro-
dze gminnej publicznej położonej w obrębie Główiew na działce 254. O nadanie nazwy wystąpiła 
właścicielka nieruchomości zlokalizowanej przy niniejszej drodze, która w chwili obecnej jako jedna 
jest w trakcie budowy budynku mieszkalnego jednorodzinnego. Wnioskodawca zaproponował nazwę 
ul. Piaskowa, właścicielem drogi jest Gmina Stare Miasto, która wyraża zgodę na nadanie niniejszej 
nazwy. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad treścią uchwały. Proszę 

o zgłoszenia. Nie ma zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała nr XLIV/283/2021 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 października 2021 roku w sprawie 
nadania nazwy drodze gminnej publicznej w m. Główiew. § 1. Postanawia się nie dochodzić należno-
ści przypadających Gminie Stare Miasto i jej jednostkom organizacyjnym wymienionym  
w art. 9 pkt 3,4 i 13 ustawy o finansach publicznych z tytułu rekompensaty, o której mowa 
w art. 10 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 r. o przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom 
w transakcjach handlowych, jeżeli kwota tej rekompensaty jest równa albo większa od wysokości 
świadczenia pieniężnego wynikającego z transakcji handlowej w rozumieniu wskazanej ustawy. 
§ 2. 1. Uchwałę stosuje się do należności z tytułu rekompensaty przysługujących od transakcji han-
dlowych: a) zawartych począwszy od dnia 1 stycznia 2021 r. b) zawartych przed dniem 1 stycznia 
2021 r., jeżeli należność z tytułu rekompensaty stała się wymagalna po dniu 1 stycznia 2021 r. 
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Stare Miasto oraz kierownikom jednostek or-
ganizacyjnych Gminy. § 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Paweł Kwieciński, Waldemar Lewandowski, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/283/2021 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie nadania nazwy drodze gminnej publicznej w m. Rumin, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Pana inspektora Kaczmarka. 
 

Pan Radosław Kaczmarek – Niniejsza uchwała dotyczy drogi gminnej publicznej położonej w ob-
rębie Rumin na działce 374. O nadanie nazwy wystąpili właściciele nieruchomości przyległych do  
niniejszej drogi, składając propozycję nazwy ul. Kocia. Właścicielem drogi jest Gmina Stare Miasto, 
która wyraża zgodę na niniejszą nazwę. Dziękuję.   

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad treścią uchwały. Czy są 

zgłoszenia? Proszę o zgłoszenia. Nie ma zgłoszeń, zamykam dyskusję.  
 
Uchwała nr XLIV/284/2021 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 października 2021 roku w sprawie 
nadania nazwy drodze gminnej publicznej w m. Rumin. § 1. Drodze gminnej publicznej oznaczonej 
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numerem ewidencyjnym działki nr 374 w obrębie ewidencyjnym Rumin, nadaje się nazwę: ul. KOCIA. 
Szczegółowy przebieg drogi przedstawia mapa stanowiąca załącznik nr 1 do uchwały. § 2. Wykonanie 
uchwały powierza się Wójtowi Gminy Stare Miasto § 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni 
od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Paweł Kwieciński, Waldemar Lewandowski, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/284/2021 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie nadania nazwy drodze gminnej wewnętrznej w m. Żychlin, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Pana inspektora Kaczmarka. 
 

Pan Radosław Kaczmarek – Niniejsza uchwała dotyczy drogi gminnej wewnętrznej położonej  
w obrębie Żychlin na działkach 377/12 i 378/24. O nadanie nazwy wystąpili właściciele nieruchomości 
przyległych do niniejszej drogi, składając propozycję nazwy ul. Oliwkowa. Właścicielem działek jest 
Gmina Stare Miasto, która wyraża zgodę na niniejszą nazwę. Dziękuję.   

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad treścią uchwały. Czy są 

zgłoszenia? Proszę o zgłoszenia. Nie ma zgłoszeń, uwag.  
 
Uchwała nr XLIV/285/2021 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 października 2021 roku w sprawie 
nadania nazwy drodze gminnej wewnętrznej w m. Żychlin. § 1. Drodze gminnej wewnętrznej ozna-
czonej numerem ewidencyjnym działki nr 377/12 i 378/24  w obrębie ewidencyjnym Żychlin, nadaje 
się  nazwę: ul. OLIWKOWA. Szczegółowy przebieg drogi przedstawia mapa stanowiąca załącznik  
nr 1 do uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Stare Miasto. § 3. Uchwała 
wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopol-
skiego. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Paweł Kwieciński, Waldemar Lewandowski, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/285/2021 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
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• w sprawie zaopiniowania propozycji ceny na 2022 rok za odzysk i unieszkodliwianie  
odpadów z grupy 20…- odpady komunalne łącznie z frakcjami gromadzonymi selektyw-
nie, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Panią kierownik Magdalenę 

Kusiak.  
 
Pani Magdalena Kusiak – Spółka Miejski Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi zwróciła się 

do Gminy Stare Miasto jako udziałowca spółki z wnioskiem w sprawie zatwierdzenia ceny za odzysk  
i unieszkodliwienie zmieszanych odpadów komunalnych z grupy 20… na 2022 rok. W zaproponowa-
nym cenniku zostały utrzymane na dotychczasowym poziomie ceny za odpady komunalne zmieszane 
oraz odpady ulegające biodegradacji, niemniej jednak odpady zbierane selektywnie takiej jak: szkło, 
papier czy tworzywa sztuczne z ceny dotychczasowej 1,00 zł netto za tonę wzrosły kolejno w przy-
padku szkła 10-cio krotnie, papieru i tektury 25-cio krotnie, tworzyw sztucznych 75-cio krotnie. Pod-
wyżka ta w sposób bezpośredni wpływa na wzrost opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
dla mieszkańca, dlatego też zaproponowano, aby negatywnie zaopiniować zaproponowany cennik.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani kierownik. Otwieram dyskusję nad treścią uchwały. 

Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Pan Radny Kwieciński, udzielam Panu głosu.  
 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo Radni, to wobec tego, 

to jak tutaj Pani Kusiak powiedziała na Komisji, my mamy wszystkie gminy mają 1% udziału, miasto 
Konin mam 99% udziału, ale proszę nam powiedzieć wobec tego, jeśli podejrzewam, że i tak nie 
uwzględni, bo to jest nasze tylko pobożne życzenie czy tam pobożna opinia odnośnie wysokości 
opłat, ale jeśli miasto zostanie przy tych stawkach, które zaproponowało będzie się równało to z tym, 
że śmieci w przyszłym roku będziemy musieli za śmieci będziemy musieli płacić zdecydowanie więcej, 
nieprawdaż? 

 
Pani Magdalena Kusiak – Tak, w przyszłym roku trzeba by było w takim razie rozważyć ewentu-

alną podwyżkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Przeliczyłam, że podwyżka zapro-
ponowana za odpady selektywne przekłada się w taki sposób, że o około 0,28 zł na osobę miesięcznie 
musiałaby być podniesiona opłata.  

 
Pan Paweł Kwieciński – Jeszcze Pani Przewodnicząca, Pani pozwoli. Pani Przewodnicząca, Sza-

nowni Państwo Radni, wielokrotnie oglądam właśnie programy, bo program o śmieciach to jest tych 
programy mnóstwo i są właśnie tam, gdzie segregują śmieci odsprzedawają szczególnie makulaturę 
odsprzedawają firmom, które przerabiają. Tak samo się odpsrzedawało plastik, nie wiem jak jest ze 
szkłem. Czy tutaj to przedsiębiorstwo konińskie na sulanka też ma Pani taką wiedzę czy oni osprzeda-
ją tą makulaturę, plastik? Dziękuję. 

 
Pani Magdalena Kusiak – Mogę w tym zakresie powiedzieć tyle, że jeżeli chodzi o tworzywa 

sztuczne jest bardzo niski odzysk tego odpadu.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy jeszcze pytanie Panie Radny?  
 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Nie mamy dalszych zgłoszeń do dyskusji, dzięku-

ję Pani kierownik. Panie Radny, jesteśmy zobowiązani wydać opinię stąd też nie nie nie, ja nie zakła-
dam, że Pan oczywiście tylko wyjaśniam, że mamy taki obowiązek.  

 
Uchwała nr XLIV/286/2021 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 października 2021 roku w sprawie 
zaopiniowania propozycji ceny na 2022 rok za odzysk i unieszkodliwianie odpadów z grupy 20…-  
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odpady komunalne łącznie z frakcjami gromadzonymi selektywnie. § 1. Opiniuje się negatywnie pro-
pozycję ceny na 2022 rok za odzysk i unieszkodliwianie odpadów z grupy 20… - odpady komunalne 
łącznie z frakcjami gromadzonymi selektywnie. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy 
Stare Miasto. § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Paweł Kwieciński, Waldemar Lewandowski, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/286/2021 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021 r. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Jest to druk 374 A. O przedstawienie uzasadnienia proszę Skarb-

nika Gminy – Panią Jolantę Sobczak.  
 
Pani Jolanta Sobczak – Dzień dobry Państwu. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budże-

towej na rok 2021 zakłada zwiększenie dochodów budżetowych o kwotę 1.415.716,87 zł. do kwoty 
75.500.706,84 zł. Jeśli chodzi o wydatki, również zakłada zwiększenie o 1.415.716,87 zł. do kwoty 
80.474.914,84 zł. i teraz przedstawię Państwu co składa się na zwiększenie dochodów. Jeżeli chodzi  
o dochody w rozdziale 01095 dokonano zwiększenia planów bieżących na podstawie uchwały Sejmi-
ku Województwa Wielkopolskiego o przyznaniu pomocy w ramach IX edycji konkursu „Odnowa Wsi 
szansą dla aktywnych sołectw” na realizację projektu przez sołectwo Stare Miasto pn.: „Na odnowę 
pomysł mamy na ludowo się zmieniamy” o kwotę 5.600,00 zł. W dziale 70005 Gospodarka gruntami  
i nieruchomościami dokonano zwiększenia planu dochodów majątkowych z tytułu sprzedaży nieru-
chomości w miejscowości Żdżary w kwocie 475.500,00 zł. W dziale 75023 Urzędy Gmin dokonano 
zwiększenia planów wykonanych dochodów bieżących z tytułu zwrotu wydatków z lat ubiegłych  
w kwocie 38.000,00 zł. W rozdziale 75616 zaplanowano zwiększenie z tytułu wpływu z podatków  
od czynności cywilnoprawnych oraz wykonanych dochodów od spadków i darowizn w łącznej kwocie 
140.000,00 zł. W rozdziale 75618 dokonano zwiększenia planowanych dochodów bieżących z tytułu 
opłat od napojów alkoholowych tzw. „małpek” w łącznej kwocie 30.856,00 zł. W rozdziale 80101  
i 80104 dokonano zwiększenia planu dochodów z tytułu wpływu z opłat za korzystanie z wyżywienia 
przy Szkole Podstawowej w Liścu Wielkim w łącznej kwocie 50.100,00 zł. W rozdziale 80153 Zapew-
nienie uczniom prawa do bezpłatnego dostępu do podręczników, materiałów edukacyjnych lub ma-
teriałów ćwiczeniowych dokonano zmniejszenia na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopol-
skiego o kwotę 119,99 zł. W rozdziale 80195 Pozostała działalność dokonano zwiększenia planu  
dochodów bieżących na wypłatę nagrody kuratora w Poznaniu w łącznej kwocie 6.440,50 zł. oraz 
zaplanowano dochody z tytułu na realizację programu Laboratoria przyszłości. Program ten jest jed-
nym z postulatów Polskiego Ładu i jest finansowany z funduszu przeciwdziałania Covid-19 w łącznej 
kwocie 382.300,00 zł. Szkoły otrzymają te środki w zależności od jej wielkości z podziałem na  
poszczególne jednostki. W rozdziale 85154 Przeciwdziałania alkoholizmowi dokonano zwiększenia 
planu dochodów z tytułu otrzymania dofinansowania na realizację projektu „Myśli, działaj, przekonuj 
do zdrowego stylu życia” w łącznej kwocie 12.930,00 zł. Są to środki, które pochodzą z Zarządu  
Województwa Wielkopolskiego. W rozdziale 85195 dokonano zwiększenia planowanych dochodów  
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bieżących z tytułu wpływu na transport osób do punktów szczepień oraz funkcjonowanie infolinii  
w łącznej kwocie 6.024,00 zł. W rozdziale 85295 Pozostała działalność dokonano zwiększenia planu 
dochodów bieżących na realizację programu „Wspieraj seniora”. Jest to IV kwartał za realizację tego 
projektu w łącznej kwocie 11.227,36 zł. W rozdziale 85395 dokonano zwiększenia planu dochodów 
bieżących w związku z otrzymaniem dotacji z PFRON-u, czyli Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na realizację projektu pn. „ Pomoc osobom niepełnosprawnym, poszkodo-
wanym w wyniku żywiołu lub sytuacji kryzysowych, wywołane chorobami zakaźnymi” w łącznej kwo-
cie 100.000,00 zł. W rozdziale 85415 Pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym, doko-
nano zwiększenia planu dochodów bieżących na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopol-
skiego o kwotę 2.659,00 zł. W rozdziale 85502 Świadczenia rodzinne i świadczenia funduszu alimen-
tacyjnego, dokonano zwiększenia również na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego 
o kwotę 148.500,00 zł. W rozdziale 85513 Składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby 
pobierające niektóre świadczenia rodzinne, dokonano zwiększenia na podstawie dwóch zawiadomień 
Wojewody Wielkopolskiego w łącznej kwocie 5.700,00 zł. i po dokonanych zmianach tak, jak mówi-
łam wcześniej dochody zwiększą się o kwotę 1.415.716,87 zł. Jeżeli chodzi o część wydatkową, to  
w rozdziale 01008 Melioracje wodne planowane jest zwiększenie dotacji na dofinansowanie zakupu 
sprzętu dla Gminnej Spółki Wodnej  o kwotę 60.000,00 zł. W rozdziale 01010 Infrastruktura wodocią-
gowa dokonano zwiększenia planu wydatków majątkowych w łącznej kwocie 475.500,00 zł. 
495.500,00 zł powinno być, z uwagi na to, że jest jedno przeniesienie dlatego też wykaz zadań, które 
dotyczą zwiększenia jest zawarty w załączniku nr 8 uchwały, ale mogę dopowiedzieć. Dotyczy to bu-
dowy przepompowni w Modle Królewskiej o 205.000,00 zł. Budowa przepompowni w miejscowości 
Stare Miasto, ul. Rychwalska 270.500,00 zł. i rozbudowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Modła 
Królewska Etap II wraz z budową kolektora tłocznego od oczyszczalni w kwocie 20.000,00 zł.  
W rozdziale 80101 tak, jak mówiłam po stronie dochodowej jest również zwiększenie planu na zakup 
żywności o kwotę 50.000,00 zł. dla Szkoły Podstawowej w Liścu Wielkim i tak, jak mówiłam po stronie 
dochodowej na podręczniki zmniejszenie o kwotę 119,99 zł. i również jak było po stronie dochodowej 
na wypłatę nagrody kuratora w łącznej kwocie ze składkami na ubezpieczenie społeczne 6.440,50 zł.  
i laboratoria przyszłości też była strona dochodowa Państwu przedstawiona. W 80154 i tutaj mamy 
zwiększenie w większej kwocie. Wynika to z faktu, że w roku 2020 nie zostały one wykonane, jeśli 
chodzi o przeciwdziałania alkoholizmowi, w związku z tym kwota ta jest zwiększona o dodatkowo 
118.000,00 zł. z tytułu wpływu za tzw. sprzedaż napojów alkoholowych tzw. małpek 30.856,00 zł. 
i również realizację tego programu, o którym wcześniej Państwu mówiłam 12.930,00 zł. W rozdziale 
85195 tak, jak mieliśmy po stronie dochodowej również na środki transportu oraz szczepienie prze-
ciwko Covid łączna kwota zwiększenia 6.024,00 zł. i w rozdziale 85295 Pozostała działalność, to jest 
również realizacja tak, jak było po stronie dochodowej „Wspieraj seniora” za IV kwartał kwota 
11.227,36 zł. W 85319 Pozostała działalność to jest też realizacja programu „Pomoc osobom niepeł-
nosprawnym” również 100.000,00 zł. tak, jak po stronie dochodowej. Pomoc materialna dla uczniów 
również zwiększenie na podstawie zawiadomienia o kwotę 2.659,00 zł. W rozdziale 85502 i 85513 to 
są również zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego, które też są zawarte po stronie dochodów. 
Gospodarka gruntami, odpadami komunalnymi w rozdziale 90002, to jest przeniesienie 150,00 zł. 
między paragrafami. W rozdziale 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg dokonano zwiększenia  
o 33.000,00 zł., zmniejszono w rozdziale 90026 Obiekty sportowe. Zwiększenie dotyczy realizacji 
trzech zadań: Budowa oświetlenia przy drodze powiatowej w m. Karsy 10.500,00 zł. Budowa oświe-
tlenia ulicznego w m. Karsy 10.500,00 zł. i budowa oświetlenia w m. Lisiec Mały od posesji 12.000,00 
zł. Zwiększenie w tych zadaniach wynika z … po przetargu po prostu, z rozstrzygnięć przetargowych, 
żeby można było zakończyć procedurę. W rozdziale 92105 dokonano zwiększenia „Na odnowę po-
mysł mamy, na ludowo się zmieniamy” to, co mówiłam Państwu po stronie dochodowej 5.600,00 zł. 
dla sołectwa Stare Miasto na zakup stroi. Łącznie wydatki zwiększą się o kwotę 1.415.716,87 zł.  
Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad treścią uchwały. 

Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, bardzo proszę o przedstawienie opinii Pana 
Wejmana – Przewodniczącego Komisji Budżetu. 
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Pan Lesław Wejman – Wszystkie zmiany przedstawione przez Panią Skarbnik zostały szczegóło-
wo omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji. Wszelkie wątpliwości, zapytania a także omówienie 
poszczególnych zmian ze strony kierownictwa, pozwala nam, jako Komisji Budżetu na wydanie pozy-
tywnej opinii dotyczącej zmian budżetowych. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Zamykam dyskusję, nie mamy 

zgłoszeń.  
 

Uchwała nr XLIV/287/2021 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 28 października 2021 roku w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na rok 2021.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. Proszę o oddanie głosu. 

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   2 głosy 

 
„za” głosów 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 2 głosy. Uchwałę przyjęto wymaganą większo-
ścią głosów. Dziękuję. Szanowni Państwo 15 minut … (przerwy). 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Paweł Kwieciński, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, 
Wejman Lesław, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Od głosu „wstrzymał się” radny: Lewandowski Waldemar, Wilczyński Tomasz. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/287/2021 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
Przerwa: 10:40 – 10:55 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – I wracamy do porządku obrad. Muszę chyba głośniej. Proszę  
o zajęcie miejsc. 

Punkt 7 porządku obrad – Sprawozdanie z realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych na                   
2021r. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie informacji proszę Pana kierownika Damiana 

Majewskiego. 
 
Pan Damian Majewski – Dzień dobry. Witam wszystkich serdecznie Majewski Damian kierownik 

inwestycji. Podczas prac Komisji została szczegółowo przedstawiona i omówiona informacja w spra-
wie realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych do realizacji w roku 2021. Warto zaznaczyć, iż 
temat realizacji inwestycji poruszany jest podczas większości jak nie wszystkich spotkań Radnych 
gminy Stare Miasto, w tym szczególnie Komisji Rady Gminy. Również w dniu dzisiejszym Radni Gminy 
Starego Miasto głosowali w sprawie zmian budżetowych w zakresie finansowania inwestycji. Gmina 
w roku bieżącym w realizacji ma ponad 100 inwestycji. W zakresie budowy sieci wodociągowych  
wykonano: budowę ponad kilometra sieci wodociągowej w m. Żychlin, ul. Południowa oraz opraco-
wane zostały pełne dokumentacje budowlane na budowę sieci wodociągowej w m. Krągola, ul. Sło-
neczna i ul. Spacerowa. W roku 2021 rozpoczęta również została trzyletnia inwestycja budowy stacji 
uzdatniania wody w m. Żdzary o wartości blisko 4.000.000,00 zł. Inwestycja realizowana przy wspar-
ciu środków w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2014-2020. W budżecie Gminy 
Stare Miasto również zabezpieczone zostały środki finansowe na rozpoczęcie inwestycji pn. Budowa 
stacji uzdatniania wody w m. Stare Miasto. Zabezpieczona kwota przeznaczona zostanie na wykona-
nie odwiertu badawczego w rurach fi 160 mm do przeprowadzenia analizy warstw gruntów i spraw-
dzenia wydajności otworu badawczego oraz planowane jest wykonanie opracowania dokumentacji 
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robót geologicznych, ustalających zasoby wód podziemnych dla stacji uzdatniania wody w Starym 
Mieście. Na dzień dzisiejszy na terenie gminy funkcjonują 2 stacje uzdatniania zlokalizowane  
w m. Żychlin i Lisiec Wielki. Do tej pory odpowiadające za produkcję wody na terenie gminy. Obecnie, 
jak wspomniałem skończyliśmy budowę stacji w Żdżarach, na której budowę gmina posiada już za-
bezpieczenie finansowe przy wsparciu środków zewnętrznych oraz rozpoczęte zostało przygotowanie 
dokumentacji na budowę stacji uzdatniania w m. Stare Miasto, która umożliwi gminie, ta dokumen-
tacji umożliwi gminie aplikowanie o dofinansowanie inwestycji w ramach ogłoszonych konkursów dla 
jednostek samorządu terytorialnego. Realizacja przedmiotowych inwestycji zapewni bezpieczeństwo 
w zakresie produkcji wody na potrzeby mieszkańców i przedsiębiorców z terenu gminy, ale co ważne 
umożliwi jej dalszy, intensywny rozwój. W zakresie kanalizacji, w roku bieżącym zakończona została 
rozpoczęta w roku 2020 inwestycja budowy ponad 3,5 km sieci kanalizacyjnych w m. Barczygłów  
i Żdżary. Inwestycja również dofinansowana w ramach Konińskiego Obszaru Strategicznej Interwencji 
ze środków WRPO 2014-2020. Obecnie realizowane są 2 duże inwestycje budowy sieci kanalizacyj-
nych o łącznej długości ponad 7 km w m. Żdżary Etap II i Janowice. W roku bieżącym opracowane 
zostały pełne dokumentacje na przebudowę dwóch przepompowni ścieków w Modle Królewskiej, 
która tłoczy ścieki z miejscowości Krągola, Krągola Pierwsza, Lisiec Mały, Lisiec Wielki, Żdżary, Modła  
i Karsy oraz przepompowni w Starym Mieście przy ul. Rychwalskiej, która tłoczy ścieki z całej miej-
scowości Starego Miasta i Żychlina do oczyszczalni ścieków w Modle Królewskiej. Obecnie trwa wybór 
wykonawcy na roboty budowlane w ramach przetargu nieograniczonego. Warto zaznaczy, iż również 
w dniu dzisiejszym Radni w ramach zmian budżetowych głosowali nad zabezpieczeniem 20.000,00 zł. 
na rozpoczęcie inwestycji o charakterze strategicznym pn. Rozbudowa oczyszczalni ścieków w m. 
Modła Królewska Etap II wraz z budową kolektora tłocznego do oczyszczalni. Na realizację inwestycji 
gmina pozyskała ponad 7.000.000,00 zł. z funduszu rządowego Polski Ład. Podsumowując, w ostat-
nich trzech latach na terenie gminy wybudowano łącznie ponad 38 km sieci kanalizacyjnych oraz trwa 
obecnie realizacja kolejnych 7 km, czyli łącznie ponad 45 km kanalizacji na kwotę blisko 
30.000.000,00 zł., a inwestycji w postaci rozbudowy oczyszczalni wraz z budową kolektora jest ko-
nieczna do wykonania by zapewnić w najbliższych latach bezpieczeństwo całego systemu gospodarki 
ściekowej na terenie gminy. Kolejne inwestycje, które chciałem przedstawić związane były z poprawą 
bezpieczeństwa na drogach na terenie gminy Stare Miasto. Na początku warto na pewno powiedzieć 
o tej największej. Dzięki współpracy z Powiatem konińskim udało się w roku bieżącym budżetowym 
zakończyć przebudowę ulicy Parkowej w Żychlinie. Następnie na ukończeniu jest inwestycja gminna 
budowy ścieżki pieszo-rowerowej z Żychlina do miejscowości Janowice. Obie inwestycje przyczynią 
się znacząco do poprawy bezpieczeństwa mieszkańców obu miejscowości. Obecnie prowadzone są 
również na terenie gminy roboty budowlane w zakresie budowy czterech dróg w nawierzchni tłucz-
niowej o łącznej długości 1600 mb w m. Żychlin, Modła Królewska i Kazimierów oraz dwóch dróg  
w nawierzchni asfaltowej o łącznej długości 500 mb w miejscowościach Żdżary i Żychlin. Zakład Go-
spodarki Komunalnej z Żychlina w roku 2021 również realizował roboty budowlane w zakresie budo-
wy chodnika w m. Modła Królewska oraz w m. Stare Miasto, ul. Lisiecka. Obecnie trwa budowa chod-
nika i drogi w nawierzchni brukowej w m. Stare Miasto. Jest to łącznik ul. Szkolnej i Osiedla Lecha 
oraz budowa chodnika w m. Karsy. Do końca roku planuje się jeszcze budowę chodnika w m. Janowi-
ce oraz zakup materiałów brukowych na budowę chodnika w m. Lisiec Wielki, ul. Makowa oraz  
budowę parkingu przy ul. Sosnowej w Żychlinie. W roku 2021 opracowano również dokumentacje 
projektowe na budowę chodnika na ul. Szkolnej w m. Stare Miasto oraz trwa realizacja dokumentacji 
projektowych na przebudowę ul. Grabowej w Żychlinie wraz z odwodnieniem oraz przebudowę ulic 
Kasztanowej i Jesionowej wraz z odwodnieniem w m. Stare Miasto, na których przebudowę gminie 
udało się również pozyskać 2,8 miliona złotych z rządowego programu Polski Ład. W ramach rozbu-
dowy oświetlenia ulicznego trwają roboty budowlane, których efektem finalnym będzie powstanie  
w roku bieżącym 151 punktów świetlnych w tym 8 lamp solarnych. Opracowanych również zostało 7 
dokumentacji nowych linii oświetleniowych w miejscowościach Stare Miasto, Karsy, Krągola, Krągola 
Pierwsza, Lisiec Mały. W roku 2021 przeprowadzono również liczne inwestycje na budynkach pu-
blicznych. W Szkole Podstawowej w Żychlinie wykonano instalację oświetlenia ewakuacyjnego zgod-
nie z opracowaną dokumentacją projektowo-kosztorysową oraz wymieniona została stolarka okienna 
w łącznej ilości 20 sztuk. W budynkach przedszkoli w Ruminie i w Modle przeprowadzone zostały 
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kompleksowe remonty łazienek. W budynku w Szkole Podstawowej w Barczygłowie wymieniona 
została stolarka okienna łączna ilość 10 sztuk oraz wykonany montaż instalacji odgromowej na bu-
dynku. W budynku Szkoły Podstawowej w Żdżarach wykonano instalację oświetlenia ewakuacyjnego 
zgodnie z opracowaną dokumentacją projektowo-kosztorysową. Warto zaznaczyć, że również w 2020 
roku udało się przygotować kompleksowe dokumentacje dla Szkoły Podstawowej w Starym Mieście, 
Szkoły Podstawowej w Żychlinie oraz Przedszkola w Ruminie w zakresie wymiany instalacji elektrycz-
nej, oświetleniowej wraz z montażem oświetlenia ewakuacyjnego, instalacji alarmowej i monitoringu. 
Przedmiotowe inwestycje na podstawie opracowanych dokumentacji planowane są do realizacji na 
rok 2022. Na ukończeniu, co myślę widzimy wszyscy również mieszkańcy jest inwestycja przebudowy, 
nadbudowy budynku Urzędy Gminy Starego Miasta, w ramach której dobudowane zostało drugie 
piętro oraz wykonana została termomodernizacja budynku wraz z wymianą źródła ciepła. Realizacja 
inwestycji w znaczący sposób przyczyni się do poprawy warunków obsługi mieszkańców i przedsię-
biorców z terenu gminy, ale również przyczyni się do redukcji kosztów ogrzewania samej placówki. 
Jeśli chodzi o inwestycje rozbudowy infrastruktury rekreacyjno-sportowej, zrealizowano wymienię: 
budowę siłowni zewnętrznej w m. Karsy, przebudowę placu zabaw z Kazimierowie, zagospodarowa-
nie placu przy świetlicy w Barczygłowie, remont budynku szatniowego przy boisku orlik w Starym 
Mieście, natomiast w trakcie realizacji są jeszcze inwestycje przebudowy placu zabaw w Starym Mie-
ście przy ul. Śliwkowej oraz budowa skwerku rekreacji przy boisku sportowym w Ruminie. Na koniec 
warto również przypomnieć i poinformować, iż gmina Stare Miasto od 2017 roku jest partnerem  
w partnerskim projekcie pn. Zastosowanie instalacji fotowoltaicznych na obiektach gminy powiatu 
konińskiego. Obecnie po blisko czterech latach trwa wybór wykonawcy na montaż 11 instalacji  
o łącznej 281 kWP na budynkach publicznych na terenie naszej gminy, co w dobie znaczących wzro-
stów cen energii elektrycznej nie tylko pozwoli na oszczędności w budżecie gminy w kolejnych latach, 
ale również przyczyni się wzrostu tzw. zielonej energii na terenie naszej gminy. Tak w skrócie wygląda 
zakres inwestycji w roku 2021. Na koniec korzystając z okazji, chciałem podziękować Panu Wójtowi, 
wszystkim Radnym Gminy Stare Miasto, Sołtysom, wszystkim pracownikom Urzędu Gminy Stare Mia-
sto w tym szczególnie pracownikom referatu inwestycji oraz pracownikom Zakładu Gospodarki  
Komunalnej z Żychlina, pracownikom instytucji współpracujących, wszystkim wykonawcom oraz 
wszystkim, których nie wymieniłem, a pomogli w realizacji przedstawionych inwestycji. Ślicznie dzię-
kuję.  

 
Sprawozdanie z realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2021r. stanowi załącznik nr 11 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu kierownikowi. Czy Panie, Panowie Radni mają 
uwagi bądź pytania do przedstawionej informacji? Nie ma uwag, pytań.   
 

Punkt 8 porządku obrad – Informacja o pozyskanych środkach pozabudżetowych na zadania reali-
zowane przez Gminę Stare Miasto w 2021 roku.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie informacji proszę Panią inspektor Elżbietę Per-

kowską.  
 
Pani Elżbieta Perkowska – Dzień dobry. Szanowni Państwo, analiza została sporządzona na pod-

stawie informacji pozyskanych z poszczególnych stanowisk Urzędu Gminy Stare Miasto, Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej, Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto, jednostek Ochotniczych Straży 
Pożarnych oraz placówek oświatowych. Analiza zawiera opis poszczególnych projektów wraz z ich 
stanem realizacji, kosztami oraz opisem celów realizacji i efektów rzeczowych (załącznik nr 1). Spo-
śród 67 projektów realizowanych przez Urząd realizowanych jest 26, Bibliotekę Publiczną: 5, Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej: 4, Szkoły: 5 i w sumie wszystkich jednostek Ochotniczych Straży Pożar-
nych: 27 projektów. W analizie ujęto projekty zakończone, w trakcie realizacji oraz złożone i odrzuco-
ne lub będące w trakcie weryfikacji. Głównymi źródłami współfinansowania projektów jest, są środki 
z Unii Europejskiej. Jest to program Wielkopolski Regionalny Program Operacyjny i Program Rozwoju 
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Obszarów Wiejskich. Programy krajowe i ministerialne, m.in.: Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych, 
Fundusz rozwoju przewozów autobusowych, Rządowy Fundusz Polski Ład, Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Spo-
łecznej, Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji, a także środki wojewódzkie, w tym Urzę-
du Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego i programy „Szatnia na Medal” i Wielkopolska 
Odnowa Wsi. Na terenie gminy Stare Miasto w 2021 roku realizowany były projekty z zakresów:  
Infrastruktury, w tym wodno – kanalizacyjnej, drogowej czy montaż instalacji fotowoltaicznych, edu-
kacji, kultury i rozwoju czytelnictwa, pomocy społecznej, bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożaro-
wej. Stan realizacji projektów to: w trakcie realizacji – 35,projekty zrealizowane – 19, złożone wnioski  
o dofinansowanie w tym odrzucone lub w trakcie weryfikacji) – 13. Wśród projektów wyróżnia się 
projekty ze względu na beneficjenta, na jego status. Projekty partnerskie, to są projekty realizowane 
w ramach Konińskiego Obszaru Strategicznej Interwencji, w której gmina ma status partnera lub 
uczestnika oraz projekty realizowane we współpracy z innymi gminami, fundacjami, stowarzyszenia-
mi, a także projekty indywidualne realizowane bezpośrednio przez beneficjentów. Dziękuję uprzej-
mie.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani inspektor. Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do 
przedstawionej informacji? Nie ma uwag.  
 
Informacja o pozyskanych środkach pozabudżetowych na zadania realizowane przez Gminę Stare 
Miasto w 2021 roku stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 9 porządku obrad – Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stare Miasto  
za rok szkolny 2020/2021.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie informacji proszę Panią kierownik Jolantę Fabi-

siak.  
 
Pani Jolanta Fabisiak – Pani Przewodnicząca, Państwo Radni, Panie Wójcie. Szczegółowy raport 

jest w dyspozycji Państwa Radnych, postaram się w tej chwili przygotować, przedstawić Państwu go 
w pigułce. Od 1 września 2020 roku Rada Gminy podjęła 3 uchwały dotyczące zadań oświatowych, 
była to uchwała w sprawie planu finansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, uchwała 
w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Barczygłowie i uchwała w sprawie ustale-
nia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Stare Miasto na rok szkolny 2021/2022. W okresie mi-
nionego roku szkolnego, czyli od 1 września 2020 roku do 31 sierpnia 2021, Wójt Gminy Stare Miasto 
wydał 16 zarządzeń dotyczących funkcjonowania oświaty. W większości były to zarządzenia dotyczą-
ce awansu zawodowego nauczycieli. Sieć placówek oświatowych na terenie Gminy Stare Miasto, to 6 
placówek. Jedno Przedszkole Samorządowe, 6 szkół w tym 5 szkół prowadzących oddziały przedszko-
le. Jeśli chodzi o prognozę demograficzną, opierając się na jednym wskaźniku, mianowicie na twar-
dych danych meldunkowych trzeba stwierdzić, że widoczna jest tendencja spadkowa liczby uczniów 
w systemie szkolnym, chodzi oczywiście o bardzo różnej dynamice w poszczególnych obwodach jak-
kolwiek powiem to bardzo i podkreślę bardzo wyraźnie, ta prognoza nie uwzględnia wszystkich czyn-
ników, takich jak nowopowstające osiedla czy też prawo rodzica do wyboru szkoły poza obwodem, 
jeśli ta szkoła dysponuje wolnymi miejscami. Szanowni Państwo, zadaniem własnym gminy jest opie-
ka przedszkolna, jak już wspomniałam w Przedszkolu Samorządowym w Starym Mieście oraz w od-
działach przedszkolnych, prowadzonych przez 5 szkół podstawowych w ubiegłym roku szkolnym pod 
opieką mieliśmy 543 dzieci, w tym oczywiście najwięcej w Przedszkolu Samorządowym jest to liczba 
322 uczniów. W szkołach podstawowych w ubiegłym roku szkolnym mieliśmy 1123 uczniów. Sumując 
dzieci przedszkolne i uczniów klas I-VIII w systemie oświaty gminnej w ubiegłym roku szkolnym funk-
cjonowało 1666 uczniów. Zgodnie z przepisami ustawy prawo oświatowe ustawodawca nakłada na 
gminę obowiązek organizacji dowozów uczniów. W Gminie Stare Miasto realizuje się to zadanie  
w postaci oczywiście dowozów obowiązkowych w obwodzie szkoły, ale również fakultatywne zada-
nie, którego nie zabrania ustawa, mianowicie dowozy fakultatywne, czyli spoza obwodu danej szkoły. 
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W ramach dowozu uczniów realizowano 8 tras, 6 tras realizatorem usługi był Zakład Gospodarki Ko-
munalnej w Żychlinie, a 2 trasy przewoźnik zewnętrzny realizował. Zadaniem gminy jest również  
organizacja żywienia, ustawa prawo oświatowe mówi, że szkoła może zorganizować stołówkę. Korzy-
stanie z posiłków w stołówce szkolnej jest oczywiście odpłatne, a warunki ustala, w tym wysokość 
opłat za posiłki ustala dyrektor szkoły w porozumieniu z organem prowadzącym. Na terenie Gminy 
Stare Miasto w dwóch placówkach są warunki do organizacji stołówki, czyli w Przedszkolu Samorzą-
dowym w Starym Mieście i w Szkole Podstawowej w Starym Mieście, natomiast pozostałe jednostki 
nie posiadają odpowiedniej bazy lokalowej, odpowiedniej infrastruktury do organizacji stołówki  
w związku z czym, to zadanie realizuję się poprzez catering. Gmina Stare Miasto bierze udział w wie-
loletnim programie rządowym „Posiłek w szkole i w domu”. Szczegółowe dane przedstawione są  
w raporcie, powiem tylko, że miesięcznie korzysta z takiej pomocy w ramach tego programu rządo-
wego od 50 nawet do 80 uczniów i dzieci przedszkolnych. Również dane dotyczące pomocy material-
nej dla uczniów o charakterze socjalnym w ubiegłym roku szkolnym wypłacono stypendia szkolne na 
łączną kwotę 53.122,00 zł. oraz wypłacono 4 zasiłki szkolne na kwotę 2.400,00 zł. Kolejnym zadaniem 
gminy jest organizacja opieki świetlicowej. Jest to zadanie, które realizuje się wyłącznie z środków 
budżetowych gminy. Podsumowując, to zadanie mogę powiedzieć, że 637 uczniów zgodnie z danymi 
w systemie informacji oświatowych korzystało z opieki świetlicowej, co stanowi ponad 57% wszyst-
kich uczniów szkół podstawowych, a więc wskaźnik jest wysoki. Kolejne zadanie, bardzo ważne to, 
które jest obowiązkiem każdej szkoły, to zapewnienie specjalnych potrzeb edukacyjnych. Specjalne 
potrzeby edukacyjne, to potrzeby uczniów niepełnosprawnych, czyli uczniów z orzeczeniem  
o potrzebie kształcenia specjalnego, potrzeby chorych, potrzeby uczniów zdolnych, ale również po-
trzeby wynikające z różnych ograniczeń środowiskowych, np. dzieci emigrantów, które to w naszym 
systemie oświaty gminnej się pojawiają, dzieci z rodzin niewydolnych wychowawczo i każda z powyż-
szych grup ma prawo do swoich specyficznych potrzeb, które szkoła musi realizować. Na ogólną licz-
bę uczniów szkół podstawowych i dzieci w wychowaniu przedszkolnych w ubiegłym roku szkolnym 
przypadło 39 orzeczeń o kształceniu specjalnym, w tym 14 orzeczeń w przedszkolu i oddziałach 
przedszkolnych. Z danych dyrektorów szkół wynika, iż średnie co 4 dziecko objęte jest w szkole po-
mocą psychologiczną, pedagogiczną od zajęć dydaktyczno-wyrównawczych po bardzo specjalistyczne 
zajęcia. Gmina Stare Miasto finansuje również inne zajęcia, mianowicie w minionym roku szkolnym 
Gmina Stare Miasto kontynuowała finansowanie drugiego języka obcego. Jest to język niemiecki  
w klasach V i VI w wymiarze dwóch godzin. Ponadto również organ prowadzący finansował zajęcia 
pozalekcyjne dla uczniów rozwijających uzdolnienia w ramach zespołów Lawina i Uśmiech oraz  
w Przedszkolu Samorządowym dodatkowo organ prowadzący finansował zajęcia gimnastyki korek-
cyjnej i rytmikę dla dzieci przedszkolnych. Jeśli chodzi o strukturę zatrudnienia w oświacie w roku 
szkolnym 2020/2021 mieliśmy 297 etatów przeliczeniowych, w tym 212 to etaty nauczycielskie, a nie 
co ponad 85 to etaty w administracji i obsłudze. Średnio nauczyciele dyplomowani stanowią ponad 
58% wszystkich nauczycieli. Każdy raport o stanie realizacji zadań oświatowych opisuje również 
wskaźniki dotyczące wyników egzaminu zewnętrznego. Szczegółowe analizy Państwo mają przedsta-
wione w raporcie, natomiast powiem tak. Pierwsza analiza dotyczy zawsze porównania średniego 
wyniku szkół prowadzonych przez gminę Stare Miasto w stosunku do wyników w powiecie, w woje-
wództwie i w kraju. Przypomnę, że egzamin składał się z egzaminu z języka polskiego, matematyki  
i języka angielskiego i tu można śmiało stwierdzić, że te wyniki są wyniki z języka polskiego są wyższe 
od wyników w powiecie konińskim i województwie. Nieco niższe, tylko o 1 p.p. w stosunku do wyniku 
krajowego, z matematyki podobnie. Wyższe w powiecie i w województwie nieco niższe niż wyniki  
w kraju. Język angielski wypadł w tym roku naprawdę dobrze, wynik średni w gminie jest wyższy niż 
w powiecie i w województwie i równy wynikowi krajowemu i część niezwykle istotna, czyli finanso-
wanie oświaty. Analizując wszystkie zajęcia, wszystkie zadani, które Gmina Stare Miasto wobec 
oświaty musi wykonywać, w podsumowaniu w sprawozdaniu budżetowym na dzień 31 grudnia pod-
sumowując subwencję oświatową, dotację przedszkolną, dotacje celowe również pozyskane przez 
szkoły, środki unijne, to jest też niebagatelna kwota prawie pół miliona złotych 483.000,00 zł. oraz 
dochody wykonane przez jednostki oświatowe i Urząd Gminy. Suma tych dochodów to ponad 14 
milionów, ale prawie 25 milionów. Z tego czysty rachunek matematyczny, że Gmina Stare Miasto  
z środków budżetowych wypłaciła na realizację swoich zadań własnych ponad 10 milionów, dokład-
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nie 10.741.000,00 zł., co stanowi we wskaźnikach o to taką informację, że subwencja oświatowa wy-
starczyła na 51,54% wydatków w systemie oświaty gminnej i podobna sytuacja, podobne wskaźniki 
obserwujemy przy sprawozdaniu półrocznym za 2021 rok. Proszę Państwa, i działalność szkół, która 
też służy podsumowaniu i jest ujęta w raporcie, a bardzo krótko jeszcze powiem o tym, co się w szko-
łach dzieje, mianowicie na pewno wspomagają potencjał szkół wszelkiego rodzaju projekty również  
z udziałem środków unijnych i takich projektów i rządowych i również projektów z udziałem środków 
unijnych w ubiegłym roku mieliśmy 12, również 2 projekty dotyczące programu Erasmus+ w Szkole 
Podstawowej w Żychlinie i w Modle Królewskiej. Dyrektorzy mimo, że pracowali w warunkach i nau-
czyciele pracowali w warunkach trudnych, bo pandemicznych mimo wszystko podejmowali różno-
rodne inicjatywy prozdrowotne, społeczne, proekologiczne i charytatywne. W sprawozdaniach dyrek-
torów szkół i przedszkola na dzień 31 czerwca 2021 roku wykazano, że placówkach prowadzono 33 
innowacje pedagogiczne, które w większości były oparte na ogólnopolskich projektach, a w które to 
zaangażowano nauczycieli, dzieci, uczniów z naszych szkół. Mimo długiego okresu zajęć hybrydowych 
i zdalnych również uczniowie brali udział w różnego rodzaju konkursach zdalnych częściej niż stacjo-
narnych i takie najważniejsze osiągniecia uczniów również są zaprezentowane w raporcie. Wśród 
innych zadań, które również realizuje referat Oświaty, Kultury i Sportu warto wspomnieć o dofinan-
sowaniu kosztów kształcenia młodocianych pracowników. W ubiegłym roku szkolnym pozytywnie 
rozpatrzono 16 wniosków i wystawiono tyleż decyzji, rozdysponowało na to zadanie 102.299,47 zł.,  
a są to środki finansowe otrzymane od Wojewody pochodzące z Funduszu Prac. To tyle, dziękuję 
Państwu za uwagę.  

 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stare Miasto  za rok szkolny 2020/2021  

stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani kierownik. Czy są uwagi Panie, Panowie Radni mają 
pytania w związku z przedstawioną nam informacją, która była bardzo szczegółowo omówiona na 
wspólnym posiedzeniu Komisji 26 października? Pan Przewodniczący Tymon Zioła – Przewodniczący 
Komisji Oświaty przedstawi opinię Komisji w tymże temacie.    

 
Pan Tymon Zioła – Komisja po przeanalizowaniu sprawozdania stwierdza następujące wnioski. 

Wyniki egzaminów zewnętrznych, czyli ósmoklasistów są bardzo wysokie, poprzeć co jako gmina 
zajmujemy czołowe miejsca na tle szkół w naszym powiecie i jest to tendencja od wielu lat, zawsze 
jesteśmy w czołówce. Biorąc pod uwagę te wyniki nie zauważa się znaczących różnic w poziomie nau-
czania i wyników między tymi tzw. dużymi szkołami, a małymi, dlatego można powiedzieć, że uznaje 
się prace nauczycieli za bardzo dobrą. Nasza młodzież uczestniczy w wielu zawodach sportowych, 
konkursach, programach również na szczeblach ogólnopolskich zajmując tam czołowe miejsca.  
W szkole, jak mówiła tu Pani kierownik prowadzone są łącznie 33 innowacje pedagogiczne. Prowa-
dzone są inicjatywy prozdrowotne, społeczne, proekologiczne i charytatywne. Warto zauważyć, że 
coraz większe zainteresowanie naszych szkół jest wymianami zagranicznymi poprzez program Era-
smus+. Wszystkim uczniom ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi jest udzielana stosowna pomoc 
i opieka, np. w postaci zajęć korekcyjno-kompensacyjnych czy dydaktyczno-wyrównawczych i warto 
tutaj zauważyć, że omawianym okresie czasu liczba godzin udzielanych pomocy zaczęła wyraźnie 
spadać. W szkołach organizuje się zajęcia rozwijające uzdolnienia poszczególnych uczniów. Analizując 
prognozę demograficzną można stwierdzić stały spadek liczby uczniów w naszej gminie, jednak biorąc 
pod uwagę stale zwiększającą się liczbę naszych mieszkańców, to można liczyć chyba na to wszyscy 
liczymy, że ta sytuacja liczbowa w poszczególnych placówkach czy łącznie będzie dość stabilna. Uwa-
ża się, że jeśli szkoły będą musiały przejść na nauczanie zdalne bądź hybrydowe to są do tego dobrze 
przygotowane. Ja przypomnę, że w roku ubiegłym zakupiono dość dużą ilość sprzętu komputerowe-
go, a i na ten rok rząd przeznacza kolejne środki. Jeśli chodzi o samo funkcjonowanie placówek oświa-
towych, to komisja po raz kolejny pragnie zwrócić uwagę na następujące kwestie. W porównaniu do 
roku ubiegłego, czyli 2019/2020 w trzech placówkach tych dużych, bo to trzeba zaznaczyć zauważa 
się delikatny spadek wydatków na jednego ucznia, czyli jak nigdy te wydatki spadły aniżeli rosły, ale 
niestety w tych trzech małych no niestety notuje się kolejne wzrosty i to jest od 1.000 zł do nawet jak 
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nigdy 4.000 zł. rocznie więcej na jedno dziecko. Komisja ma ogromne obawy, że w najbliższych latach 
łączne wydatki na oświatę przewyższą dochody własne gmin, analizując rok 2016 do 2020 ta różnica 
to jest niecałe, ale 10 milionów złotych różnicy więcej na oświatę niż 5 lat temu. Komisję stale niepo-
koi proporcja etatów pedagogicznych do niepedagogicznych i aktualnie ta proporcja jest około 2,5. Ja 
tylko przypomnę, że Miasto ma około 4,0 więc znacząca to jest różnica, ale Komisja wie, że jest to 
proces długotrwały, że to nie są takie proste zmiany, no ale ten proces w jakimś stopniu można już 
powiedzieć, że się zaczął, aczkolwiek żebyśmy doszli do tych współczynników, współczynników lep-
szych, no to wiele lat to musi trwać. Najważniejsze, że no widać jakieś światełko w tunelu. Komisja 
wnioskuje, aby na wspólnym posiedzeniu Komisji w miesiącu Listopad zostały przedstawione mate-
riały na trzy tematy. Jest to projekt oraz kosztorys dostosowania części budynku Szkoły Podstawowej 
w Żychlinie na oddziały przedszkolne. Drugą sprawą są koszty oraz analiza sieci dowozów młodzieży 
do szkół, no i wydaje nam się, że to musiałaby przeprowadzić i Pani kierownik oświaty łącznie z kie-
rownikiem Zakładu Gospodarki Komunalnej, bo Pani kierownik nie jest z naszego terenu, a kierownik 
uczestniczy czy organizuje ten dowóz i wtedy możemy łącznie, wspólnie tu przeanalizować jak widzi-
my te dowozy, czy będziemy coś korygować. Trzecią sprawą jest porównanie wydatków na jednego 
ucznia jakie ponoszą Szkoły Podstawowe w gminach ościennych, no i ze wskazaniem procentowych 
wydatków z budżetu gminy. U nas jest to różnie, ale około 40% budżetu idzie na oświatę, było 44 i 38. 
Średnia to około 40. Podsumowując, Komisja pragnie zauważyć i docenić bardzo obszerne i dobrze 
przygotowane sprawozdanie za miniony rok szkolny. Komisja stwierdza, że organ prowadzący należy-
cie wypełnia swoje zobowiązania w obszarze oświaty, kultury i sportu. Dziękuję.  

 
Opinia Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Praworządności i Bezpieczeństwa stanowi załącznik  
nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Dziękuję Panu Przewodniczącemu.  

Punkt 10 porządku obrad – Informacja o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy –  Komisje w poszczególnych punktach porządku obrad przedstawi-

ły informacje i tak, Komisja budżetu w punkcie 6, Komisja Oświaty w punkcie 9.  
 

Punkt 11 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy –  Bardzo proszę, czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciałby zabrać 

głos w tym punkcie porządku obrad? Czy Panie, Panowie Sołtysi? Ktoś z Państwa chciałby w tym 
punkcie porządku obrad zabrać głos? Nie mamy zgłoszeń.  
 

Punkt 12 porządku obrad – Zakończenie obrad XLIV sesji Rady Gminy.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Zamykam obrady XLIV sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję 
Państwu za udział w sesji.  

 
XLIV sesja zakończyła się o godz. 11:28 
 

    Protokołował:                 Prowadząca obrady sesji:    

            /-/ Mateusz Staciwa                 /-/ Halina Turajska                                                                


